
Vyjádření k novému sazebníku ČJF od JK Boharyně 

 

Na základě členské schůze JK Boharyně ze dne 14.1.2023 v Boharyni nám dovolte vyjádřit se jménem 

všech členů našeho jezdeckého klubu k nově platnému sazebníku, který ČJF zveřejnila na konci roku.  

Všech 29 členů našeho JK vyjadřuje naprostý nesouhlas s mírou zvýšení jednotlivých poplatků. I když 

již v průběhu minulého roku bylo asi všem našim členům zřejmé, že ke zvýšení některých poplatků 

dojde, schválený nový sazebník považujeme za naprosto nepřijatelný pro běžnou jezdeckou veřejnost.  

Někteří z členů našeho klubu se již rozhodli dále členství v ČJF za těchto podmínek neprodlužovat.  

Některé body nového sazebníku považujeme za naprosto diskriminační (např. dvojnásobek platby za 

členství v ČJF při jednoleté pauze) a neodpovídající současné situaci (proč se zvýšily poplatky za pasy, 

když FEI žádné zvýšení nerealizovala).  

Dále nesouhlasíme ani se způsobem schválení nového sazebníku, neboť členové rady nedostali 

v předepsané lhůtě materiály ke shlédnutí a neměli tak prakticky možnost prodiskutovat je se svojí 

členskou základnou. Výhrůžky typu „buďto schválíte sazebník, nebo neschválíme rozpočet“ jsou 

praktikami doby totalitní a neměly by v současném demokratickém rozhodování mít místo.   

Možná by se měla ČJF zamyslet nad způsobem, kterým své kroky vysvětluje. Normální se nejprve 

seznámit širokou jezdeckou veřejnost s návrhem, vyslyšet připomínky oblastí a zamyslet se nad nimi. 

Možná by pak ušetřila nemalé finanční prostředky za videospoty vysvětlující (mimochodem absolutně 

nekonkrétně) nesmyslné zvýšení poplatků. 

Co zamýšlí pan prezident ČJF tím, že z poplatků za starty bude ČJF hradit hlavního rozhodčího na 

regionálních závodech? Myslí tím závody úrovně hobby (mimochodem i zpoplatnění hobby licencí byl 

jeden z jeho úžasných nápadů), závody oficiální do určité úrovně? A jak by do tohoto hodnocení 

spadaly např. závody ve všestrannosti či spřežení? Nebo těchto odvětví jezdeckého sportu by se 

míněná podpora netýkala a zase by se vše omezilo pouze na parkury? A jak do tohoto schématu zapadá 

věta, kterou řekl pan prezident v jednom z předchozích rozhovorů – a to, že téměř jedinými domácími 

závody s podporou ČJF by měly být mistrovské soutěže? 

Z návrhu nového rozpočtu ČJF na rok 2023 je patrné značné navýšení prostředků na marketing, 

galavečery a www stránky a podpora reprezentace. I laik pozná, že právě navýšení v těchto oblastech 

se valné většiny členů ČJF nedotkne, zatímco navýšení poplatků o stovky procent ano. Neustále slyšíme 

nářky o tom, že je málo mladých rozhodčích. Místo podpory ze strany ČJF (např. proplacením 50% 

poplatku za kurz v případě jeho úspěšného dokončení) si veškeré náklady musejí účastníci hradit a 

náklady na vzdělávání se navíc mají v roce 2023 dle návrhu rozpočtu snížit! 

Reprezentanty ve snaze o účast na OH sice bude podporovat ČJF o mnoho štědřeji, mnohem účelnější 

by byla podpora pořadatelů – především soutěží všestrannosti, spřežení a vytrvalosti. Při pohledu do 

kalendáře závodů je zřejmé, že rok od roku pořadatelů těchto soutěží v ČR ubývá, dokonce je i problém 

nikoliv vybrat, ale vůbec sehnat pořadatele MČR a tak se může stát, že nás v těchto sportech za chvíli 

nebude mít ani kdo reprezentovat. A že by se představitelé ČJF zamysleli  např. nad podporou 

vybudování měřícího místa pro pony v ČR, o tom nikde ani zmínka. Talentovaní pony jezdci jsou tak 

závislí na ochotě svých rodičů poskytnou nemalé finanční prostředky na výlet přes půl Evropy, aby 

jejich dítko mohlo poměřit své výkony s mezinárodní konkurencí. Bohužel pro ty méně majetné, nikoli 

netalentované , tato možnost jaksi přestává v současné ekonomické situaci existovat. 



Toto byly jen některé z podnětů, které členy našeho JK zajímají. Našlo by se otázek určitě o mnoho 

více, ale cíl mají jediný. Náš JK plně podporuje ty oblasti ČJF, které žádají revokaci nového sazebníku a 

svolání nového zasedání rady ČJF (stejně tak jako naše mateřská Východočeská oblast). 

Za JK Boharyně  

Předseda: Iveta Kykalová 

Člen JK: zpracovatela Mgr. Monika Pospíšilová 

 

V Boharyni 17.1.2023 

 


